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z á p i s 

ze 4 . zasedání Vědeckého kolegia pedagogiky a psychologie ČSAV, 
konaného dne 2 4 · června 1987 v zasedací místnosti VÚOŠ 
------------------------------- -----------------------------
Přítomni : M. Kodym' , O Baláz· V c·, z - 1 · · , • ara, • rte us, J . Hudeček, 

J . Khol, M. Kořínek, J. Linhart, K. Pavlica, H. Peši 

nová, J. Semrád, J. Skalka, J. Skalk ová , M. Somr, 
F . Sýkora 

Omluveni: V . Císař, J . Janoušek 
' Z . Kolář, D. Kováč, O. Pavlík, 

R. Štepanovič, M. Vaněk M. Přadka, L. Přikryl, 

-------------------- -----------------------------------------
Zasedání zahájil a řídil předseda kolegia M. Kodým, který 

v úvodu informoval o LI. valném shromáždění členů ČSAV. Ve své 

i nformaci se zaměřil především na referát předsedy ČSAV akademika 

J . Římana, který hovořil k problematice plánu akčních opatření 

ČSAV na 8. pětiletku a k zásadám zpřesnění výchovy vědeckých 

pracovníků . Dále informoval o vystoupení akademika S . Kubíka, 

kterj přednesl úvodní slovo k výroční zprávě o činnosti ČSAV 
v roce 1986. V bohaté diskusi vystoupili mj. členka korespondentka 

ČSAV J . Skalková a člen korespondent ČSAV D. Kováč . 

K o 1 e g i u m 

vza l o informaci na vědomí s tím, že usnesení valného shromáždění 

je pro něj závazné . 

t . materiálů "Dlouhodobá strate !/ I nformace o stavu rozpracovanos i 

g i e rozvoje čs . pedagog i ky a psychologie" 

K o 1 e g i u m 

1/ 1 k 
· , na vědomí stav příprav materiálu jak o něm 

vza o s uspo o;:ienim 
. • , k J Khol Konstatuje , že práce pokraču-

referovali M. Korine a · • 

jí podle stanoveného harmonogramu ; 
· , vzá;emně konzultovat osnovu tak, 

2/ doporučuje předsedům kom i si u 
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a~ vC:. 
blém lze analy7,ovat mi.r.i.iz;ál.ně ve dVv".J kraj,n„-:::h rovi_..__,=6-,6: 

„ 'X ( p i.fi 
v rcvinč koncepěrd..hc ř ,lí,ení vz-t.ahu t.er,rle 

v pedag. a psych~l. v~dách 
v rovině deskriptivního přehledu rceiizov 

konkrétních eplikecí. 

Souvislost o propojenost obou rovin je z - . Pro ~ 
patřičné zabývat se především rovinou ad a,. od 
t.e tyto otázky již byly řešeny e hodnoceny na cc-i bor 
•Problémy o cesty u.ž§iho sepčt.í spole~enských vl:d pre:xi", 

aném v listopadu 1985 OSV ČSAV; zde vystou:11 cj. ~! 

• psychologové. 
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Kromě toho jde o závažný úkol, uložen~ větlecké fr r.t 

nich letech závčry stranických.·sje2dO a ekeen~-0vsný ze~~éna 

oem (1983) e 5. ple em (1987). Sepětf vědy s praxi b.Y-C ~éž 
•pražské v«:,"zvy", na níž pedagogové e psycll!llogové e.ťek á-r..ě r g.;

nli. 
Po tomto vstupu vystoupili za je1n~tlivá praec~iĚ~- ys,v 

lie Skalková, o. Baláž, J . Hudeček e !.1. K'J-Sýo. TJ€ vysr..r~p€n:. cna

rakterizovali konkrétní :formy sp~}.up:r-áce !s'te~ s _;.,ra:x:.. ·~~áz ~ 
1e

1 

že teto spolupráce je velmi ši~ká s in'T..er:~ivni. z-~.-._-...r :.e :ak 
kocperaci s ministerstvy, zejména min:. s~ers"t,E~ š~o:.s't. i e 01-

nisters'tvem dopravy, tak i vysoké šk :_y, výrcbni z.é"l."'OCY a sp-:,_e-

~enské organizace. 
V diskusi se po~vrdilo, že se jedná skutečnč o aktué_r-i prcblé~, 

který je nutno probčžně sledovat. Kromč pczitivních hodr.-cení a 

kledn o účinném vstupu teorie do praxe však byly disk~t vány 
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i některé nedo st atky, spočívající především v tom, že ne vždy 

se výsledky pedagogických a psychologických věd dostávají jako 

p~Jnět pro orgány decize. Ukazuje se, že tomu může být jaY. pro 

to: že obč dis~iplíny nejsou ještě dostatečnč v tomto smčru 

orientovány, tak i proto, že dosud neexistuje odpovíd9jící 

•~em uvedených orgánu. 
Z8,J 

Kolegium 

_ posoudilo stav propojení teorie a praxe v pedagogických a 

psychologických vědách a seznámilo se s konkrétní spoluprací 

pracovišt ČSAV (SAV) s praxí. Konstatuje, že jde o výrazný 

společenský, ideový a etický úkol; připomíná, že nadále platí 

rozvíjet a uplatňovat cyklus věda, výzkum, vývoj, užití; 

_ ukládá předsedům společností (před
sedovi HV ČSPS) zajistit 

úkoly odborné psychologické činnosti ve společenské praxi 

legislativně; 

doporučuje vedoucím kateder, aby ve výuce usilovali o zvýrazně

ní orientace na dokonalé zvládnutí praktických úkolů a činností 

a rovněž posilovali pocit odpovědnosti za řešení těchto úkolů 

- ukládá předsednictvu VKPP 

a. 7Íce propagovat dosažené výsledky s cílem iniciovat decizní 

sféru; 

b1 více prosazovat účast VK v orgánech řídících přestavbu a za 

jistit, aby problematika spojení teorie a praxe byla profi 

lující v materiálech "Dlouhodobá strategie čsl . pedago -

giky e psychologie"; 

c) zařadit tuto problematiku jako téma rozšířeného zasedání VK / 

v r. 1988. 

III/ Projednání stavu příprav rozšířeného zasedání VK v září 1987 

K o 1 e g i u m 

bere na vědomí informaci M. Kodýma o jednání předsednictva ohled 

ně rozšířeného zasedání VK a souhlasí s tím, aby úvodní slovo 

přednesl u. Přadka, koreferát J . Hlavsa a aby byly vyžádány dis 

kusní příspěvky od vybraných odborníků . 

IV/ Projednání návrhů na uspořádání včdeck:ých akcí se zahraniční 
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~ v r . 1988 

Kolegium 
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,cuhlas í s návrhem Čsl . psychologické společnosti při ČSAV 

ie Jspořádání semináře na téma "R od inná terapie - komplexní 

fístup" s přizváním polských psychologů . 

v f_roiednání návrhů na prop~jčení státní ch vyzn~~enání~lenům 

~ pracovníkům ČSAV k 1 . a 9 . květnJ 1988 

K o 1 e g i u m 

kcnst atuje, že nebyl předložen žádný ná vrh . 

VI/ Zpřesnční plánu prác e VK na II. p ol ole tí 1987 

K o 1 e g i u m 

bere na vědomí, že listopadové zasedání se uskuteční v Bratislavě . 

VII / Zprávy z prezídia 

K o 1 e g i u m 

bere na vědomí zápis ze 46. zasedání prezídia ČSAV . 

VIII/ Kontrola zápisu 

K o 1 e g i u m 

schvaluje zápis ze 3. zasedání VKPP bez připomínek. 

IX/ Různé 

1/ J . Khol informoval členy kolegia o interdiscipli~4r~Í 4 2 -

mináři, pofádaném Psychologickým ústavem ~SAV v Pr aze n3 

téma "Psych ologická interpreta ce" . Konstatoval, že &l-{ce 

byla úspěšná, zúčastnilo se jí 250 účastníků, přičemž ?~ů


raznil úspěch pedagogické sekce. 

Koleg ium děkuje J. Kholovi za iniciouání tohoto semjnář ~ . 

't:./ Kolegium bere na vědomí dopis ředitele Lomonosova :rr·;zea 

APV SSSR, ve kterém je žádáno, aby oznámilo akce, konané 
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~ti 1eté::;:u výre čí ,r;. V• LcrmtJ.n(;scve a žé1á členy: a~~ ') 

3Kcích informovali 6~zreteriát . 

Schv~lil: 

..,p ~~ .. Ko..= '-r-. ...,s~. Prc.1. • _ •• ~J. . • • 

předseiia 
Vědeckéhc kolegi 0 pP ~r giky 

. ~S."•.• a psyc..ri<;logic -

Zepssl: Vl . tlrabal ml . 


